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PROTOKOŁ Nr XLII/10 

z sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska 
z dnia 25 marca 2010 roku 

 
 
W sesji udział wzięli: 
a)  trzynastu radnych Rady Gminy              -  nieobecni: M. Szumski, M. Mnich 
                                         spóźnieni:             -  I. Kiernicka – 1015, P. Pałubicki – 1020,  
b)  Wójt Gminy                                               -  Eugeniusz Dańczak 
c)  Sekretarz Gminy                                       -   Iwona Wójcik 
d)  Skarbnik Gminy                                        -  Marek Malinowski 
e) Radca Prawny                                           -   Edyta Zubka 
f)  Dyr., Szkoły Podstawowej w Gogolewie   -   w/z Jadwiga Mułyk    
g)  Kierownik OPS                                          -  Krystyna Szustak 
i)  Dyrektor GOK                                            - Wioletta Masłyk 
 
Porządek obrad: 
 

1. Sprawy regulaminowe: 
a) otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad, 
b) przyjęcie porządku obrad, 
c) przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

        2.  Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami i wykonania uchwał. 
        3. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady za okres między sesjami, 

a) Komisji Kultury i Oświaty, 
b) Komisji Rewizyjnej, 
c) Komisji Infrastruktury i Budżetu. 

        4. Przyjęcie Planu zbywania nieruchomości na terenie gminy Dębnica  
              Kaszubska. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie: 
a) zmiany uchwały XLI/279/2010 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 

25.02.2010 r. w sprawie zawarcia porozumienia pomiędzy gminą Kepice, 
a: Powiatem Słupskim, Gminą Główczyce, Gminą Słupsk, Gminą Dębnica 
Kaszubska, Parafią Rzymsko-Katolicką p.w. Matki Bożej Różańcowej w 
Kępicach, Parafią Rzymsko-Katolicką p.w. św. Jana Chrzciciela w Dębnicy 
Kaszubskiej, Parafią Rzymsko-Katolicką p.w. M. B. Królowej Polski w 
Budowie, Parafią Rzymsko-Katolicką p.w. św. Stanisława Bpa i 
Męczennika w Stowięcinie, Parafią Rzymsko-Katolicką p.w. Przemienienia 
Pańskiego we Wrześciu, Parafią Rzymsko-Katolicką p.w. Wniebowzięcia 
Najświętszej Marii Panny w Swołowie  

b) nadania nazwy „Łąkowa” drodze wewnętrznej położonej na terenie 
miejscowości Dębnica Kaszubska, 

c) zasad nabywania, zbywania i obciążania nieruchomości oraz ich 
wydzierżawiania lub wynajmowania na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata 
lub na czas nieoznaczony, 

d) nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w budżecie 
gminy, 

e) zatwierdzenia sprawozdania Gminnego Ośrodka Kultury w Dębnicy 
Kaszubskiej za 2009 r., 
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f) zaciągnięcia pożyczki na uprzednie finansowanie zadań inwestycyjnych 
gminy, 

g)  zmiany uchwały XXXIX/265/2009 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 
29.12.2009 r. w sprawie uchwalenia budżetu Gminy na 2010 rok, 

h) zmian w budżecie Gminy na 2010 rok. 
      6.  Interpelacje radnych.  

7. Wolne wnioski, zapytania i informacje.  
8. Odpowiedzi Wójta na interpelacje i zapytania zgłoszone w trakcie sesji. 
9. Zamknięcie obrad. 

 
Przebieg sesji: 
 
1a/ 
 Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz powitał Radnych i gości 
przybyłych na sesję. Następnie dokonał otwarcia sesji Rady Gminy stwierdzając 
prawomocność obrad. Otwarcia dokonał o godz.1010 w Sali konferencyjnej Urzędu 
Gminy. 
 Następnie Przewodniczący Rady poprosił radnych i przybyłych na sesję  o 
uczczenie minutą ciszy pamięć zmarłego w okresie międzysesyjnym Sołtysa 
Sołectwa Motarzyno – Jarosława Kryckiego. 
    
b/ 
  Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz  poinformował, że przebieg 
sesji zawarty jest w porządku obrad, który został przesłany Radnym. 
Przewodniczący  zwrócił się z pytaniem czy są uwagi do przedstawionego porządku 
obrad.  
Wójt prosi o zdjęcie z porządku obrad przyjęcie uchwał ujętych w    pkt. 5a w sprawie 
zmiany uchwały XLI/279/2010 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 25.02.2010 r. 
w sprawie zawarcia porozumienia pomiędzy gminą Kepice, a: Powiatem Słupskim, 
Gminą Główczyce, Gminą Słupsk, Gminą Dębnica Kaszubska, Parafią Rzymsko-
Katolicką p.w. Matki Bożej Różańcowej w Kępicach, Parafią Rzymsko-Katolicką p.w. 
św. Jana Chrzciciela w Dębnicy Kaszubskiej, Parafią Rzymsko-Katolicką p.w. M. B. 
Królowej Polski w Budowie, Parafią Rzymsko-Katolicką p.w. św. Stanisława Bpa  
i Męczennika w Stowięcinie, Parafią Rzymsko-Katolicką p.w. Przemienienia 
Pańskiego we Wrześciu, Parafią Rzymsko-Katolicką p.w. Wniebowzięcia 
Najświętszej Marii Panny w Swołowie i poręczeń udzielanych przez Wójta Gminy 
Dębnica Kaszubska w 2010 roku oraz w pkt. 5g w sprawie zmiany uchwały 
XXXIX/265/2009 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 29.12.2009 r. w sprawie 
uchwalenia budżetu Gminy na 2010 rok.   
Przewodniczący Rady M. Adamowicz poprosił o przegłosowanie proponowanej 
zmiany. 
W wyniku głosowania zmiana zostały przyjęta jednogłośnie /11 za/ . 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zarządził głosowanie nad porządkiem 
obrad po wprowadzeniu zmiany. 
W wyniku głosowania porządek po zmianach został przyjęty jednogłośnie /1 za/. 
  
c/  
 Do protokołu z  Sesji Nr XL/2010 z dnia 11.02.2010 r. uwag nie wniesiono.  
W wyniku głosowania protokoł został przyjęty   /10 za /.     
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 Do protokołu z Sesji Nr XLI/2010 z dnia 25 lutego 2010 r. uwag nie wniesiono. 
W wyniku głosowania protokoł został przyjęty. /10 za/ 
/ w trakcie głosowania nieobecny R. Knitter/  
 
 Następnie Przewodniczący rady Gminy poinformował, że na dzisiejszej sesji 
Rady Gminy zostanie wręczony Honorowy Tytuł Zasłużony dla Gminy Dębnica 
Kaszubska Pani Barbarze Burzyńskiej.  
Aktu wręczenia dokonali: Marian Adamowicz – Przewodniczący Rady Gminy oraz 
Eugeniusz Dańczak – Wójt Gminy. 
Pani Barbara Burzyńska podziękowała za przyznanie jej tego tytułu. Złożyła 
Wszystkim życzenia świąteczne. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz podziękował Pani Burzyńskiej za 
przybycie na sesję Rady Gminy oraz za życzenia świąteczne. Prosi jednocześnie by 
nadal w miarę swoich sił i możliwości współpracowała z naszym samorządem. 
Wójt Gminy zauważył, że Pani Burzyńska wiele uczyniła w sprawie aktywacji 
społeczeństw, nie tylko naszej gminy i nadanie jej tego tytuły było moralnym 
obowiązkiem. Podziękował za zaangażowanie w pozyskiwanie środków dla naszego 
regionu.    
 
      
Ad 2 
 

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił Wójta Gminy o złożenie 
sprawozdania z działalności między Sesjami. 
Wójt Gminy złożył sprawozdanie z działalności za okres od 11 lutego 2010 r. do  
24 marca 2010 r. / sprawozdanie stanowi załącznik Nr 1 do protokołu/. 
Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz otworzył dyskusję nad 
sprawozdaniem. 
Radny K. Olech prosi o przybliżenie następujących zagadnień: 

- współpracy z gminą w Hażlach, 
- planowanego zakładu produkcyjnego w Krzywaniu, czy tak duży? 
- planowanej budowy fermy wiatrowej, na czyim obszarze? 

Wójt Gminy poinformował, że gmina Hażle leży niedaleko Cieszyna, jest 
miejscowością górską. Wójt tej gminy Karol Forwarczny uważa, że nasza gmina jest 
atrakcyjna i można nawiązać współpracę polegającą na wymianie dzieci i młodzieży. 
Mamy zaproszenie na złożenie wizyty w tamtej gminie. 
Odnośnie budowy zakładu w Krzywaniu poinformował, że jest inwestor, który chce 
skorzystać z środków Unii Europejskiej. Można na ten cel pozyskać atrakcyjne środki 
finansowe. Inwestor na naszym terenie ma grunty i dlatego jego zainteresowanie 
budową zakładu. Planuje na nasz teren przenieść produkcję ze Słupska i Łeby. 
Uważa, że zakład nie będzie uciążliwy dla społeczeństwa. Obecnie jest po kilku 
spotkaniach z inwestorami, tematy są finalizowane. Jeżeli uda się zrealizować to 
przedsięwzięcie to zakład, który powstanie będzie największym na terenie naszej 
gminy. 
Odnośnie ferm wiatrowych to ten temat co jakiś czas powraca. Regionalny Dyrektor 
Ochrony Środowiska w Gdańsku nie chce przyjmować naszych argumentów. Jako 
samorząd nie możemy pogodzić się z faktem, że jedne gminy mimo, że tak jak nasza 
leżą w otulinie Parku otrzymują zezwolenia na ich powstanie, a my nie możemy. 
Obecna planowana lokalizacja to rejon Starnic i Łabiszewa w kierunku Wieliszewa. 
Ziemie, na których ma powstać planowana inwestycja stanowią własność Diecezji 
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Pelplińskiej i osób prywatnych. Z informacji jakie posiada planuje się tam ustawić 10 
budowli każda o mocy 2 Megawaty. Zwrócą się z prośbą do rady Gminy o 
opracowanie planu zagospodarowania przestrzennego dla tego obszaru. 
Radna J. Karaś prosi o bliższe informacje dotyczące zajęć logopedycznych, które 
mają być realizowane w naszych placówkach. 
Sekretarz Gminy [poinformowała, że będą realizowane dwa programy w tym 
zakresie. Jeden będzie realizowany dla dzieci w wieku przedszkolnym a drugi przez 
Firmę Operon dla dzieci szkolnych. Zajęcia będą prowadzone przez naszą kadrę i 
będą w 100% finansowane ze środków zewnętrznych. 
Radny P. Pałubicki prosi o informację, czy nie było zastrzeżeń do lokalizacji ferm 
wiatrowych w okolicach Budowa i Motarzyna,w opracowywanym studium kierunków 
zagospodarowania gminy? 
Wójt Gminy poinformował, że to zagadnienie zostało zakwestionowane przez RDOŚ. 
Obecnie trwa przekonywanie do naszych racji, przytaczamy kolejne argumenty za. 
Temat nie jest jeszcze zakończony. Będziemy walczyć o utrzymanie tej lokalizacji.  
Radny P. Pałubicki, czy Kuria, która właścicielem wcześniej omawianych terenów 
jest od niedawna może nimi tak swobodnie dysponować, czy nie musi odczekać 
jakiegoś okresu od daty przejęcia z ANR? 
Wójt poinformował, że Kuria te ziemie otrzymała wyrokiem Sądowym w ramach 
rekompensaty i ich nie obowiązują żadne przepisy. 
Radna U. Frankowska Prosi o rozszerzenie informacji dotyczącej planowanego 
zatrudnienia pracownika w dziale budownictwa, przebiegającej kontroli i programu na 
planowaną termoizolację.  
Wójt stwierdził, że wszystkie zadania, które realizowane są z środków zewnętrznych 
podlegają kontroli. Niektóre zadania są kontrolowane przez różne instytucje. Kontrole 
są szczegółowe. Jest to rzecz normalna i naturalna. Przepisy unijne w zakresie 
kontroli wydatkowania środków są bardzo restrykcyjne. 
Odnośnie zatrudnienia pracownika w dziale budownictwa to ten temat uzgadniał ze 
wszystkimi komisjami. Z uwagi na ilość inwestycji jest taka konieczność. Obecnie 
zatrudniamy inspektora nadzoru P. Kłapkowskiego, który nadzoruje prace przy I 
etapie budowy kanalizacji, swoją kandydaturę zgłaszał do II etapu, ale nie wygrał. 
Tam inspektorem będzie inna osoba. W tym roku są duże oczekiwania na inwestycje 
ze strony społeczeństwa naszej gminy. Planowanych jest do realizacji dużo 
inwestycji wodno-kanalizacyjnych, w tym budowa wodociągu z Gałęzowa do 
Niepoględzia, z Budowa do Jawor. Czynimy także starania by w m. Jawory  
rozwiązać problem oczyszczania ścieków za pomocą oczyszczalni przydomowych.  
Odnośnie programu na termoizolację obiektów to poinformował, że ten projekt ma 
obejmować budynki szkół, przedszkola, GOK i będzie dotyczył wymiany systemów 
grzewczych, okien, ocieplenia budynków. 
Radna J. Lejczak zwróciła się z prośba o zorganizowanie spotkania z inwestorem, 
który planuje budowę zakładu w Krzywaniu,  z mieszkańcami tej miejscowości, gdyż 
proszą o takie spotkanie. 
Wójt poinformował, że jeżeli będą zapadały jakieś konkretne decyzje w sprawie 
budowy to na pewno takie spotkanie zostanie zorganizowane.  
G. Grabowski – mieszkaniec ma nadzieję, że mimo zwłoki spowodowanej przyczyną 
od nikogo niezależnej, ten zakład powstanie. Jednocześnie zwrócił się z pytaniem 
czy Wójt jest zadowolony z artykułu jaki ukazał się w Głosie Pomorza? W 
szczególności zwrócił uwagę na zadłużenie w przeliczeniu na 1 mieszkańca.  
Przewodniczący Rady M. Adamowicz odebrał głos przedmówcy z uwagi na fakt, że 
zadawane pytanie nie są związane ze sprawozdaniem Wójta z działalności. 
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Poinformował, że powyższe pytanie będzie można zadać w pkt. 7 porządku obrad – 
wolne wnioski i zapytania. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz zakończył dyskusję nad sprawozdaniem Wójta 
Gminy. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz poprosił o złożenie sprawozdania z wykonania 
uchwał.         
Sprawozdanie z wykonania uchwał za okres od 11 lutego 2010 r. do 24 marca 2010 
r. przedstawiła Sekretarz Gminy /załącznik Nr 2 do protokołu/ 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad sprawozdaniem z wykonania uchwał. 
Radni nie wnieśli uwag do sprawozdania z wykonania uchwał. 
 
Ad 3 
 

 Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił Przewodniczących Komisji 
Rady o złożenie sprawozdania z działalności  miedzy sesjami.  
 
a/ 
 Przewodnicząca Komisji Kultury i Oświaty Jadwiga Karaś poinformowała, że 
jej komisja w okresie międzysesyjnym spotkała się na jednym wspólnym 
posiedzeniu, na którym omawiano aktualną sytuację w służbie zdrowia oraz na 
dwóch posiedzeniach we własnym gronie, na których opiniowano materiały na 
dzisiejszą sesję oraz omawiano zagadnienia związane z wypoczynkiem dzieci i 
młodzieży w okresie ferii zimowych. Opinie do poszczególnych uchwał będą 
podawane przy ich podejmowaniu. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz otworzył dyskusję nad sprawozdaniem komisji. 
Radni nie wnieśli uwag do sprawozdania. 
 
b/ 
 Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Bogdan Rębas poinformował, że komisja 
w okresie międzysesyjnym spotkała się na jednym wspólnym posiedzeniu wszystkich 
komisji, na którym omawiano aktualną sytuację w służbie zdrowia oraz cztery 
posiedzenia we własnym gronie na których zajmowano się reorganizacją transportu 
podległego dyrektorom szkół, uzgodniono protokoł z kontroli Zespołu Szkół w 
Dębnicy Kaszubskiej, przeprowadzono kontrola GOK oraz opiniowano materiały na 
sesję Rady Gminy.   
Zapoznał radnych z wynikami kontroli przeprowadzonej w Zespole Szkół w Dębnicy 
Kaszubskiej /załącznik Nr 3 do protokołu/. 
 Poinformował, że opinie w sprawie podejmowanych uchwał będą podawane przy ich 
podejmowaniu.  
Przewodniczący Rady M. Adamowicz otworzył dyskusję nad sprawozdaniem. 
Wójt zwrócił się z pytaniem: jak komisja ocenia współpracę z nową Panią Dyrektor? 
Zauważył, że w jego odczuciu stosunki uległy poprawie. Pani Dyrektor jest 
niedoświadczona,  o wiele rzeczy pyta ale jednocześnie podpowiada jak rozwiązać 
problem. Przedstawione wnioski są rozważane i analizowane. Cześć będzie mogą 
być zrealizowana przy opracowywaniu arkuszy organizacyjnych na następny rok 
szkolny.  
Przewodniczący Rady M. Adamowicz uważa, że za organizację transportu nie 
powinien odpowiadać Urząd Gminy. Jego zdaniem to zadanie winno znajdować się w 
ZGK Spółka z o.o.. Jeżeli nie ma takiej możliwości to nie należy w tym temacie  
dokonywać żadnych zmian.       
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Radny P. Pałubicki zauważył, że przekazanie transportu do ZGK pociągnie za sobą 
wyższe skutki finansowe dla szkół. Będzie to spowodowane naliczaniem podatku 
VAT za te usługi przez ZGK. Komisja natomiast uważa, że przy Urzędzie należy 
stworzyć komórkę, w której zatrudni się osoby zajmujące się tym zagadnieniem w 
szkołach. Obecnie ich zdaniem te stanowiska nie są dociążone. Te osoby zajmowały 
by się także zaopatrzeniem dla wszystkich placówek. Takie rozwiązanie wpłynęło by 
również na poprawienie koordynacji.  
Radny B. Rębas uważa, że brak jest koordynacji przy wykorzystaniu posiadanego 
taboru transportowego. Jego zdaniem winien być skupiony w jednych rękach by nie 
dublować wyjazdów. Na dzień dzisiejszy ZGK uważa, że stawka za 1 km wyniesie od 
3,25 do 3,50 zł + podatek VAT.  
Przewodniczący Rady M. Adamowicz zwrócił się z pytaniem czy zapadły już w 
omawianym temacie konkretne decyzje. 
Wójt poinformował, że temat jest nadal analizowany. Nie zapadły jeszcze żadne 
decyzje. Na następnej sesji przedstawi Radnym ustalenia. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz zwrócił się także z zapytaniem, czy w związku 
z dużą ilością niewykorzystanych pomieszczeń w budynku gimnazjum jest możliwoś 
wygospodarowania sal lekcyjnych dla szkoły podstawowej? 
Radny B. Rębas zauważył, że stary i nowy budynek gimnazjum jest połączony 
łącznikiem. Budynki posiadają oddzielne wejścia. Jest tam dużo pomieszczeń do 
zagospodarowania, jest plac, który także można dla tych dzieci zagospodarować. 
Uważa, że przy odpowiednim zagospodarowaniu tego budynku nie ma potrzeby 
budowy łącznika przy budynku szkoły podstawowej w Dębnicy Kaszubskiej. 
Radny P. Pałubicki uważa, że to proponowane rozwiązanie jest rozwiązaniem 
tymczasowym. Jego zdaniem budowa tego łącznika jest potrzebna. Jednak ta 
inwestycja wymaga czasu i nakładu znacznych środków finansowych. W tej chwili 
budżet gminy nie ma tych środków. Uważa także, że szafki z szatni można przenieś 
na obszerne hole a zwolnione pomieszczenia przeznaczyć  na sale lekcyjne. Zwrócił 
także uwagę na fakt niewykorzystywania świetlic. Nie może tak być, że 4 opiekunów 
sprawuje opiekę nad 20 uczniami w jednym pomieszczeniu. 
Radna J. Karaś ma zupełnie inne zdanie odnośnie funkcjonowania oświaty. Jej 
zdaniem wszystkie oddziały szkoły podstawowej w Dębnicy winny znajdować się w 
jednym miejscu. Miejscowa szkoła zawsze borykała się z brakiem pomieszczeń 
dydaktycznych. Sprawa rozbudowy zawsze była odwlekana, zawsze do realizacji 
były ważniejsze inwestycje. Nie była przeciwna przeniesieniu środków, które były 
wcześniej zaplanowane na to zadanie, na budowę ulicy Sawickiej. Obecnie na ten 
cel zostało tylko 30 tys. Uważa, że ta suma wystarczy na rozpoczęcie działań w celu 
jej rozbudowy. Ta kwota wystarczy na prace projektowe. Szkole potrzebne są 4 izby 
lekcyjne, uważa, że kwota 500 tys. wystarczy na realizację zadania. Podkreśla, że 
szkoła powinna być w jednym miejscu, gdyż praca w rozproszonych punktach to nie 
praca. Przez cały czas pracy w radzie zabiegała o rozbudowę tej szkoły i teraz też z 
tego nie zrezygnuje. Proponowane rozwiązanie popiera jako rozwiązanie 
tymczasowe a nie docelowe. Wie, że inwestycje drogowe są potrzebne ale nie należy 
zapomina o inwestycjach oświatowych. Zwraca się z apelem do radnych by nie 
zaniechali tego tematu. Będzie do tego tematu wracała.  
Przewodniczący Rady M. Adamowicz także uważa, że wszystkie oddziały szkoły 
winny być w jednym miejscu. Także uważa, że należy dążyć by obiekt szkoły 
podstawowej był rozbudowany. Proponowane rozwiązanie na dzień dzisiejszy jest do 
przyjęcia. Z chwilą przeniesienia oddziałów szkoły podstawowej do starego budynku 
gimnazjum poprawi się mimo wszystko baza tej szkoły i nie będzie tak rozproszona.  
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Wójt zauważył, że budynek starego gimnazjum jest w złym stanie technicznym. 
Przeniesienie części oddziałów szkoły podstawowej będzie możliwe po wykonaniu 
termoizolacji i niezbędnych prac remontowych. W tych pomieszczeniach temperatura 
w okresie zimowym wynosi 14 – 16 stopni. Jesteśmy świadomi zaległości w tym 
temacie. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz uważa, że nie powinno być aż tylu etatów 
opiekunów świetlic. Nie może dochodzić do takich sytuacji, by 4 opiekunów 
sprawowało w jednym pomieszczeniu nadzór nad 20 uczniami. Prosi by ten temat 
dokładnie przeanalizować. Uczniowie dojeżdżający przywożeni są przed 
rozpoczęciem zajęć, odjazd winien by tak zaplanowany by odbywał się po ich 
zakończeniu. Nie podziela także stanowiska dotyczącego potrzeby zatrudnienia w 
szkole psychologa. Z porady psychologa można korzysta w Poradni w Słupsku.  
Radny B. Rębas zauważył, że jest to sugestia Komisji a Pani Dyrektor się do niej 
ustosunkuje. To nie ma być zatrudnienie na cały etat, tylko na cześć etatu.  
Sekretarz Gminy poinformowała, że obecnie oczekuje  na stanowisko Pani Dyrektor 
w sprawie wystąpień pokontrolnych.  Wykorzystanie starego budynku jest przez 
Panią Dyrektor analizowane. Od jakiegoś czasu w szkole odnotowuje się spadek 
uczniów. Obecnie zwiększa się zapotrzebowanie na miejsca przedszkolne. Przybywa 
dzieci, musimy odmawiać przyjęć. Należy także pamiętać, ze wejdą nam dwa 
roczniki w jednym roku. Zatrudnienie zostanie przeanalizowane podczas uzgadniania 
arkuszy organizacyjnych na rok szkolny 2010/2011. Po raz pierwszy spotyka się z 
propozycją zatrudnienia psychologa. Szkoła współpracuje z Przychodnią 
Psychologiczną w Słupsku. Zgadza się natomiast z faktem, że jeden pedagog na 
taką szkołę to mało.     
Radny K. Olech zwrócił się z pytaniem kogo dotyczy realizacja wniosku w sprawie 
płac sprzątaczek? 
Radny B. Rębas zauważył, że jest on skierowany do Wójta. Sprawa wliczania 
stażowego do płacy to problem nie tylko Gimnazjum ale wszystkich jednostek 
organizacyjnych gminy.  
Wójt uważa, że w tej sytuacji najlepiej sprywatyzować te prace. Takie rozwiązanie 
rozwiąże ten problem. 
Radna U. Frankowska zauważyła, że ten problem jest podnoszony od kilku lat. Nie 
jest za sprywatyzowaniem tych usług, gdyż takie rozwiązanie będzie skutkowało 
wzrostem bezrobocia. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz zauważył, że Rada Gminy nie jest od tego by 
wszystkim bezrobotnym dać pracę.  
Radna U. Frankowska zauważyła, że na myśli mała to by nie zwalniać zatrudnionych 
już osób.  
Radna J. Karaś zauważyła, że ten temat był szczegółowo analizowany przy 
omawianiu budżetu na 2010 rok. 
Wójt zauważył, że budżet jest jaki jest. Staramy się dzielić sprawiedliwie. Najbardziej 
pokrzywdzone są średnie grupy.  Osoby mieszczące się w najniższej stawce 
otrzymują co roku wyższe podwyżki. 
Sekretarz uważa, że jest to wniosek do Dyrektora Szkoły, który napisze pismo do 
Wójta o środki na ten cel.                   
Przewodniczący Rady M. Adamowicz zamknął dyskusję nad sprawozdaniem Komisji 
Rewizyjnej. 
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c/ 
 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Budżetu Dariusz Ostrowski  
poinformował, że komisja spotkała się na jednym wspólnym posiedzeniu wszystkich 
komisji, na którym omawiano zagadnienia służby zdrowia oraz dwa razy we własnym 
gronie. Na jednym omawiano zagadnienia dotyczące przebiegu prac przy 
rozbudowie sieci wodno-kanalizacyjnej na terenie gminy, a na kolejnym opiniowano 
materiały na dzisiejszą sesję Rady Gminy.   Opinię członków komisji zostaną podane 
przy ich podejmowaniu.   
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zwrócił się z pytaniem czy są uwagi do 
sprawozdania. 
Radni nie wnieśli uwag do sprawozdania. 
 
Ad 4 
 

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił Wiceprzewodniczącego 
Krzysztofa Olecha o przedstawienie Planu  zbywania, nabywania nieruchomości na 
terenie gminy Dębnica Kaszubska z dnia 17 marca 2010 r.  
Wiceprzewodniczący Krzysztof Olech przedstawił Plan zbywania nieruchomości na 
terenie gminy Dębnica Kaszubska /załącznik Nr 3 do protokołu/. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poinformował, że Plan był opiniowany na 
posiedzeniach poszczególnych komisji. Poprosił Przewodniczących Komisji  
o przedstawienie opinii. 
a) Przewodnicząca Komisji Kultury i Oświaty Jadwiga Karaś poinformowała, że 
członkowie komisji pozytywnie opiniują Plan. 
b) Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Bogdan Rębas poinformował, że członkowie 
komisji pozytywnie opiniują Plan. 
c) Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Budżetu Dariusz Ostrowski poinformował, 
że członkowie komisji pozytywnie opiniują Plan.  
Zwrócił się z pytaniem czy Radni maja  dodatkowe uwagi do planu. 
Wójt Gminy poinformował, że na terenie gminy występuje jeszcze wiele samowoli. 
Podejmujemy działania w celu porządkowania tych spraw. Mieszkańcy pytają  
o tereny pod garaże czy budynki gospodarcze. Szukamy takich terenów.  
Przewodniczący Rady M. Adamowicz zwrócił się z pytaniem, czy na tereny  
w Dębnicy Kaszubskiej zaproponowane do zbycia są nabywcy? 
Wójt poinformował, że tak. Ponadto poinformował, że w Dobrej cena 1m2  będzie 
wahała się w granicach 35 zł + podatek VAT.   
Nie wniesiono żadnych uwag.    
Przewodnicząca Rady Marian Adamowicz zarządziła głosowanie nad Planem 
zbywania, nabywania nieruchomości na terenie gminy Dębnica Kaszubska z dnia 
15.04.2009r. 
           W wyniku głosowania plan zbywania nieruchomości został przyjęty   
(10 za, 1 wstrzymujący).  
( o godzinie 1215 posiedzenie opuścił radny R. Knitter, nieobecny przy g łosowaniu D. Ostrowski) 
  
Ad 5 
 
a/ 
 Zdjęta z porządku obrad. 
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b/ 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił Wiceprzewodniczącego 

Rady Krzysztofa Olecha o przedstawienie projektu uchwały w sprawie nadania 
nazwy „Łąkowa” drodze wewnętrznej położonej na terenie miejscowości Dębnica 
Kaszubska.  
 Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Olech odczytał projekt uchwały  (załącznik Nr 4 
do protokołu). 
Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz poinformował, że projekt był 
omawiany na posiedzeniach poszczególnych komisji i poprosił Przewodniczących 
Komisji o opinię w sprawie podejmowanej uchwały. 
a/ Przewodnicząca Komisji Kultury i Oświaty Jadwiga Karaś poinformowała, że 
członkowie Komisji opiniują projekt uchwały pozytywnie. 
b/ Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Bogdan Rębas poinformował, że członkowie 
Komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały.  
c/ Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Budżetu Dariusz Ostrowski poinformował, 
że członkowie Komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz zwrócił się z pytaniem czy radni mają 
dodatkowe pytania do podejmowanej uchwały. 
Radni nie wnieśli  uwag do projektu uchwały. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała została podjęta ( 11 za, 1 wstrzymujący). 
/ w trakcie głosowania nieobecny R. Knitter/ 
Uchwała stanowi załącznik Nr 10 do protokołu. 
 
c/ 

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił Wiceprzewodniczącego 
Rady Krzysztofa Olecha o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zasad 
nabywania, zbywania i obciążania nieruchomości oraz ich wydzierżawiania lub 
wynajmowania na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata lub na czas nieoznaczony.  
 Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Olech odczytał projekt uchwały  (załącznik Nr 5 
do protokołu). 
Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz poinformował, że projekt był 
omawiany na posiedzeniach poszczególnych komisji i poprosił Przewodniczących 
Komisji o opinię w sprawie podejmowanej uchwały. 
a/ Przewodnicząca Komisji Kultury i Oświaty Jadwiga Karaś poinformowała, że 
członkowie Komisji opiniują projekt uchwały pozytywnie. 
b/ Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Bogdan Rębas poinformował, że członkowie 
Komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały.  
c/ Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Budżetu Dariusz Ostrowski poinformował, 
że członkowie Komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz zwrócił się z pytaniem dlaczego stawka 
dzierżawy pod działalność telekomunikacyjną wynosi 3 zł., a pod działalność 
energetyczną 0,35 zł. ? Uważa także, że wszystkie dzierżawy będą odbywały się w 
drodze przetargu. 
Sekretarz Gminy wyjaśniła, że stawki zostały powielone ze starej uchwały. Są to 
stawki minimalne.  
Przewodniczący Rady M. Adamowicz postawił wniosek, by stawkę za dzierżawę 
gruntów na cele energetyczne podnieś do 3 zł. za 1m2. 
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Wójt zauważył, że dzierżawy na ten cel są niewielkie. Większość dzierżaw na takie 
cele zawierana jest z prywatnymi właścicielami, ale jemu łatwiej będzie negocjować 
gdy będzie wyższa stawka. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz zarządził głosowanie nad wnioskiem. 
W wyniku głosowania wniosek został przyjęty ( 10 za, 2 wstrzymujące). 
Radny P. Pałubicki ma także zastrzeżenia do pkt. 4 w § 5 . Czy zgodnie z 
proponowanym zapisem Wójt musi mieć zgodę Rady na ponowne wydzierżawienie 
tej samej nieruchomości? 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz jest za wykreśleniem tego zapisu. Nie jest 
za automatycznym przedłużaniem umów dzierżawy.  
Radny P. Pałubicki uważa, że wystarczy dopisać „za zgodą rady”. 
Radna J. Karaś zauważyła, że przy takim rozwiązaniu pkt. 5 będzie się kłócił. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz przypomniał, że Radni zawsze mają 
wątpliwości w przypadku przedłużania dzierżaw. Wiemy, że wiąże się to płatnością 
KRUS a nie ZUS. Uważa, że nie powinno się stwarzać takich możliwości. Ziemia 
orna winna być dla rolników. 
Radny B. Rębas zauważył, że ziemia by wydała dobry plon wymaga nakładów. Jeżeli 
będzie świadomość, że po trzech latach będzie kolejny przetarg bez prawa 
pierwszeństwa na dzierżawę to jest to trochę nie w porządku, bo nikt nie da 
gwarancji, że dotychczasowy dzierżawca wygra ten przetarg. 
Radny P. Paubicki uważa, że w takim przypadku będzie maxymalne 
wykorzystywanie ziemi. Nie jest za przetargiem w tych sytuacjach, uważa, że 
zapytanie rady o zgodę wystarczy. 
Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem czy zawierane są dzierżawy na czas 
nieokreślony? 
Wójt poinformował, że nie, gdyż trudno je zerwać. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz postawił wniosek o wykreślenie ust. 4 z § 
5. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz zarządził głosowanie nad wnioskiem. 
W wyniku głosowania wniosek został przyjęty (9 za, 1 przeciw, 2 wstrzymujące).   
Więcej uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała została podjęta ( 9 za, 1 przeciw, 2 wstrzymujące). 
Uchwała stanowi załącznik Nr 11  do protokołu. 
 
d/ 
 

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił Wiceprzewodniczącego 
Rady Krzysztofa Olecha o przedstawienie projektu uchwały w sprawie nie wyrażenia 
zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w budżecie gminy. 
 Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Olech odczytał projekt uchwały  (załącznik Nr 6 
do protokołu). 
Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz poinformował, że projekt był 
omawiany na posiedzeniach poszczególnych komisji i poprosił Przewodniczących 
Komisji o opinię w sprawie podejmowanej uchwały. 
a/ Przewodnicząca Komisji Kultury i Oświaty Jadwiga Karaś poinformowała, że 
członkowie Komisji opiniują projekt uchwały pozytywnie. 
b/ Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Bogdan Rębas poinformował, że członkowie 
Komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały.  
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c/ Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Budżetu Dariusz Ostrowski poinformował, 
że członkowie Komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz zwrócił się z pytaniem czy radni mają 
dodatkowe pytania do podejmowanej uchwały. 
Radni nie wnieśli  uwag do projektu uchwały. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała została podjęta ( 8 za, 3 wstrzymujący). 
/ w trakcie głosowania nieobecni: M. Adamowicz, R. Knitter/ 
Uchwała stanowi załącznik Nr 11  do protokołu. 
 
e/ 

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił Wiceprzewodniczącego 
Rady Krzysztofa Olecha o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia 
sprawozdania Gminnego Ośrodka Kultury w Dębnicy Kaszubskiej za 2009 r. 
 Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Olech odczytał projekt uchwały  (załącznik Nr 7 
do protokołu). 
Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz poinformował, że projekt był 
omawiany na posiedzeniach poszczególnych komisji i poprosił Przewodniczących 
Komisji o opinię w sprawie podejmowanej uchwały. 
a/ Przewodnicząca Komisji Kultury i Oświaty Jadwiga Karaś poinformowała, że 
członkowie Komisji opiniują projekt uchwały pozytywnie. 
b/ Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Bogdan Rębas poinformował, że członkowie 
Komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały.  
c/ Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Budżetu Dariusz Ostrowski poinformował, 
że członkowie Komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz zwrócił się z pytaniem czy radni mają 
dodatkowe pytania do podejmowanej uchwały. 
Radny B. Rębas zwrócił uwagę na rozliczanie imprez z funduszu kultury. Uważa, że 
z tego funduszu nie powinny być przeznaczone środki na takie imprezy jak 
organizacja „Hubertusa” w Niepoględziu oraz inne imprezy w tej miejscowości. Brak 
także podstaw by z tego funduszu pokrywać koszty związane z wizytami 
przedstawicieli władz państwowych (wizyta Ministra Sawickiego). Żaden z tych 
kosztów nie był ujęty w planie finansowym na 2009 rok, to wszystko odbyło się po za 
planem. 
Wójt zauważył, że w okresie planowania nie uda się przewidzieć wszystkiego. Cieszy 
się, że udało się gościć na terenie gminy tak ważną w państwie osobę. Wszędzie 
zabiegamy o środki zewnętrzne na inwestycje.  
Radny P. Pałubicki uważa, że w budżecie GOK winny być wykazane środki na 
organizację imprez kwotowo a nie na poszczególne zadania (imprezy). Radni po 
zakończeniu roku budżetowego ocenią, czy środki zostały dobrze wykorzystane. 
Wójt ponadto zauważył, że „Hubertus” posiadał rangę imprezy wojewódzkiej. Była to 
impreza bardzo udana i ciekawa. Była sponsorowana przez wiele organizacji, nasz 
udział to może 10% ogólnych kosztów organizacji. 
Radny B. Rębas uważa, że generalnie do Niepoględzia trafia zbyt wiele środków na 
organizację imprez kulturalnych. 
Wójt zauważył, że imprezy odbywające się w Niepoględziu mają charakter 
ponadregionalny. Są imprezami, które się udają. Zaprasza Wszystkich do 
uczestnictwa w nich.  
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Radna A. Łomża zwróciła się z pytaniem na czyje zaproszenie gościł u nas Minister 
Sawicki? 
Wójt poinformował, że został zaproszony przez niego. 
Radna A. Łomża zauważyła, że w takim przypadku środki na pokrycie kosztów tej 
wizyty nie powinny pochodzić z budżetu GOK.  
Przewodniczący Rady M. Adamowicz uważa, że na takie wydatki winien być 
utworzony odrębny fundusz. Prosi by w przyszłości takimi wydatkami nie obciążać 
GOK-u.     
Radni nie wnieśli innych  uwag do projektu uchwały. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała została podjęta (11 za, 1 wstrzymujący). 
/ w trakcie głosowania nieobecny R. Knitter/ 
Uchwała stanowi załącznik Nr 12  do protokołu. 
 
f/ 

Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił Wiceprzewodniczącego 
Rady Krzysztofa Olecha o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia 
pożyczki na uprzednie finansowanie zadań inwestycyjnych gminy. 
 Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Olech odczytał projekt uchwały  (załącznik Nr 8 
do protokołu). 
Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz poinformował, że projekt był 
omawiany na posiedzeniach poszczególnych komisji i poprosił Przewodniczących 
Komisji o opinię w sprawie podejmowanej uchwały. 
a/ Przewodnicząca Komisji Kultury i Oświaty Jadwiga Karaś poinformowała, że 
członkowie Komisji opiniują projekt uchwały pozytywnie. 
b/ Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Bogdan Rębas poinformował, że członkowie 
Komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały.  
c/ Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Budżetu Dariusz Ostrowski poinformował, 
że członkowie Komisji pozytywnie opiniują projekt uchwały. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz zwrócił się z pytaniem czy radni mają 
dodatkowe pytania do podejmowanej uchwały. 
Radni nie wnieśli  uwag do projektu uchwały. 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała została podjęta ( 12 za). 
Uchwała stanowi załącznik Nr 13 do protokołu. 
Skarbnik poinformował, że podjęta uchwała upoważnia do wystąpienia z wnioskiem o 
zaciągnięcie kredytu i podpisania umowy. Uruchomienie nastąpi z chwilą spływu i 
płatności faktur. 
 
g/  

Zdjęta z porządku obrad. 
 
 

h/ 
Przewodniczący Rady Marian Adamowicz poprosił Wiceprzewodniczącego 

Rady Krzysztofa Olecha o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmian  
w budżecie Gminy na 2010 rok. 
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 Wiceprzewodniczący Rady Krzysztof Olech odczytał projekt uchwały  (załącznik Nr 9 
do protokołu). 
Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz poinformował, że projekt był 
omawiany na posiedzeniach poszczególnych komisji i poprosił Przewodniczących 
Komisji o opinię w sprawie podejmowanej uchwały. 
a/ Przewodnicząca Komisji Kultury i Oświaty Jadwiga Karaś poinformowała, że 
członkowie Komisji są przeciwni przeniesieniu środków w wysokości 30 tys. ujętych 
w WPI na rozpoczęcie dobudowy łącznika przy szkole podstawowej w Dębnicy 
Kaszubskiej . 
Ta kwota jest to znikoma cześć środków potrzebnych na realizację tej inwestycji. Ta 
zaplanowana kwota wystarczy jedynie na rozpoczęcie tego zadania. Wszyscy obecni 
na sali wiedzą z jakimi trudnościami lokalowymi boryka się ta placówka. Uważa, że 
zaadoptowanie starego budynku gimnazjum dla potrzeb szkoły podstawowej będzie 
doraźnym rozwiązaniem, gdyż to rozwiązanie wystarczy na 2 – 3 lata i problem 
ponownie powróci. Budowa łącznika jest niezbędna z uwagi na fakt, że najlepszym 
rozwiązaniem jest lokalizacja całej bazy dydaktycznej w jednym punkcie. Apeluje  
o nie zabieranie tych środków. 
Radna I. Tkaczyszyn ponadto uważa, że nie należy zabierać  środków 
zaplanowanych na budowę oczyszczalni ścieków w Maleńcu. Stoi na stanowisku, że 
mieszkańcom tej małej miejscowości też coś się należy. Kolejną inwestycję mającą 
na celu poprawę bazy sportowej planujemy w Dębnicy Kaszubskiej. Dzieci i młodzież 
Gogolewie nie mają ani boiska, ani Sali gimnastycznej.  
Radny K. Olech popiera przedmówczynie, jednocześnie zwrócił uwagę na fakt, że 
zgodnie z § 5 uchwały budżetowej Radni upoważnili Wójta do deficytu w wysokości 5 
mln. zł. Obecnie ten deficyt zakładamy już  w wysokości 9 mln.zł. Prosi o wyjaśnienie 
powodów tak dużego wzrostu deficytu? 
Wójt zauważył, że Gmina otrzymała pomniejszoną subwencję oświatową o 232 tys. 
zł. Na realizacji zadań z zakresu oświaty zawsze szuka się oszczędności.  
Na pokrycie tej różnicy musimy zabezpieczyć  środki z innych działów. Odnośnie 
Maleńca poinformował, że Gmina wchodzi w Gminny Program Przydomowych 
Oczyszczalni ścieków. Mieszkańcy tej miejscowości otrzymają te oczyszczalnie tylko 
w ramach innych środków. Odnośnie budowy boiska przy szkole w Gogolewie to 
uważa, że o około 150 m jest boisko sportowe, na które można przejść i realizować 
zajęcia.  
Radna I. Tkaczyszyn zauważyła, że mieszkańcy Maleńca nie otrzymali nic, ani 
oczyszczalni ani drogi.  
Przewodniczący Rady M. Adamowicz uważa, że nie raz warto zrezygnować  
z realizacji jakiegoś zadania na jakiś czas, by później zrealizować je z innych 
środków i w większym zakresie. Jako przykład podał budowę ulic na osiedlu Zajęcza.  
Radny B. Rębas zwrócił uwagę na fakt, że już wcześniej mówiono o budowie boiska 
przy szkole podstawowej w Dębnicy Kaszubskiej.  
Radny P. Pałubicki zauważył, że te 30 tys. zaplanowano na wykonanie dokumentacji 
technicznej. Uważa, że może taki projekt będzie mógł wykonać pracownik, który 
wygra konkurs na inspektora w dziale budownictwa na nowo utworzone stanowisko. 
Radna J. Karaś zauważyła, że te 30 tys., to bardzo mała suma na to zadanie. Jest to 
jedynie kwota na jakiekolwiek rozpoczęcie tego zadania. Zwróciła uwagę na fakt, że 
od dawna upomina się o polepszenie warunków lokalowych tej szkoły. 
Radna J. Karaś postawiła wniosek by pozostawi 30 tys. na realizację tego 
zadania   
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Przewodniczący Rady M. Adamowicz zauważył, że także jest za rozbudową tej 
szkoły. Należy jednak brać pod uwagę fakt, że dostaliśmy niższą subwencję 
oświatową niż zakładano. Uważa, że jeżeli będzie potrzeba to znajdzie się środki na 
ten cel. Uważa, że jeżeli rozpocznie się budowa Sali gimnastycznej w Motarzynie, to 
w oświacie innych zadań inwestycyjnych nie będzie się realizować. Sądzi, że te 
środki można przenieść, i tak zostaną w oświacie. Do oświaty i tak zawsze 
dokładamy.  
Przewodniczący Rady M. Adamowicz zarządził głosowanie nad wnioskiem Radnej J. 
Karaś. 
W wyniku głosowania wniosek został przyjęty (7 za, 2 przeciw, 1 
wstrzymujący). 
Wójt poinformował, że nie bardzo wie skąd zabrać te środki, ale przygotuje 
propozycję. Oczekiwania wszystkich są duże i w każdej dziedzinie. Stawialiśmy na 
drogi i staramy się to realizować. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz prosi Radnych by pamiętali o tym, że dochody 
z podatku rolnego w tym roku są o 40% niższe i jest to duża kwota dla naszego 
budżetu, bo około 500 tys.  
Radna J. Karaś prosi by nie zapominać, że o tej sprawie mówi już od 2008 roku. 
Wójt zauważył, że sprawa poprawy bazy tej szkoły nie jest mu obojętna. Jako 
przykład podał adaptację mieszkania przy przedszkolu na salę dydaktyczną. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz natomiast przypomniał, że nieudało się 
wyprowadzić lokatorów z budynku szkoły. 
Radny P. Pałubicki prosi by pamiętać, że ten rok jest końcówką działalności tej rady. 
Może być taka sytuacja, że zostanie zakupiony projekt, przyjdzie nowa rada i odstąpi 
od rozbudowy tej placówki. Projekt straci moc i pieniądze wydane na ten projekt 
przepadną. Bez środków na rozbudowę nie należy przystępować do opracowywania 
planu. Uważa, że należy mierzy siły na zamiary. Prosi by zorientować się w kosztach 
takiej inwestycji. 
Radna A. Łomża zauważyła, że Radni toczą spór o 30 tys. na rozpoczęcie prac przy 
rozbudowie tej placówki a wydają 214 tys. na budowę boiska. Uważa, że w typ 
przypadku najpierw należy poprawić bazę lokalową tej szkoły a później budować 
boisko.             
Radna U. Frankowska zauważyła, że budowa tego wielofunkcyjnego boiska została 
wprowadzona do planu w związku z tym, że pojawiła się możliwość pozyskania 
środków zewnętrznych na ten cel.  
Radny D. Ostrowski uważa, że uczniowie Szkoły Podstawowej w Dębnicy 
kaszubskiej mogą lekcje wf realizować na Boisku Orlik.   
Przewodniczący Rady M. Adamowicz prosi by zakończyć dyskusję w tym punkcie, 
gdyż był przegłosowany wniosek. Pozostaje 30 tys. na realizację tego zadania. 
Należy się zastanowi skąd wziąć środki? 
Wójt zauważył, że modernizacja boiska jest zgodna z zaleceniami Sanepidu. Każda 
kontrola, która odbywa się w placówkach oświatowych kończy się wydaniem zaleceń 
pokontrolnych. Na usuwanie usterek wydaje się duże środki. Uważa, że jeżeli 
chcemy wejść w adaptację starego budynku gimnazjum, to nie ma potrzeby śpieszyć 
się z budową łącznika. Przecież nie może dojść do takiej sytuacji, że zaadoptujemy 
tamte pomieszczenia znacznym kosztem, poświęcimy je i zamkniemy, bo będą już 
szkole niepotrzebne.     
Skarbnik zauważył, że Wójt zaproponował zdjęcie środków z trzech inwestycji, 
uważa że w związku z tym, że wniosek radnej J. Karaś został przyjęty należy 
zwiększyć o kwotę 30 tys. deficyt. 
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Radna J. Karaś poinformowała, że na każdej sesji będzie się pytać o to co zrobiono 
w tej sprawie. 
Radny D. Ostrowski uważa, że z chwilą wybudowania wielofunkcyjnego boiska przy 
szkole boisko Orlik będzie niewykorzystane.  
Radny D. Ostrowski postawił wniosek o skreślenie z zadań inwestycyjnych 
zadania pn. „Budowa wielofunkcyjnego boiska sportowego przy szkole w 
Dębnicy Kaszubskiej”. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz zwrócił się z pytaniem, kiedy wypłynął temat 
budowy tego boiska? 
Wójt poinformował, że Sanepid od dawna w zaleceniach pokontrolnych wnioskował o 
zmianę nawierzchni tego boiska. Obecna (asfalt) nawierzchnia jest niebezpieczna dla 
realizujących zajęcia wychowania fizycznego. Obecnie pojawiła się szansa na 
pozyskanie środków. Uważał, że warto z tego skorzystać  Możemy na ten cel 
pozyskać 200 tys. zł. 
Radna A. Łomża zwróciła się z zapytaniem na jakim etapie jest realizacja tego 
zadania? 
Skarbnik poinformował, że do 31 marca należy złożyć wniosek na pozyskanie 
środków. 
Radny K. Olech zauważył, że dzieci chodzą na boisko Orlik. Przy tej szkole jest mała 
sala gimnastyczna. Nie wnioskuje o rozbudowę tej sali. Nie wraca do pomysłu 
zamiany obiektów. Rodzice dzieci uczęszczających do tej szkoły narzekają, że dzieci 
mają mało zajęć ruchowych. Należy pamiętać, że do tej szkoły uczęszcza ok. 500 
dzieci i należy rozplanować im zajęcia. Nie upierał się przy boisku wielofunkcyjnym, 
ale pojawiła się szansa na pozyskanie środków na ten cel.  
Przewodniczący Rady M. Adamowicz zauważył, że rozwój fizyczny dziecka jest 
bardzo ważny. Obecnie w szkołach każda klasa ma 4 godziny WF tygodniowo. Tej 
szkole brak zaplecza do realizacji w sposób prawidłowy zajęć.  
Wójt zauważył, że wszyscy borykamy się wieloma problemami. Czasami trudno 
dokona wyborów. Stara się dzielić  wszystkimi problemami. Uważa, że nie dojdzie do 
takiej sytuacji, że boiska w Dębnicy Kaszubskiej będą niewykorzystane. Sądzi, że 
wszystkie będą miały obłożenie. Boisko Orlika w Dębnicy Kaszubskiej jest 
najbardziej obłożone w całym regionie. Sądzi, że jakość obiektów zachęca do 
korzystania z nich. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz także uważa, że takie boisko najbardziej 
potrzebne jest w Dębnicy Kaszubskiej. 
Radna I. Tkaczyszyn zwróciła uwagę na fakt, że młodzież z Gogolewa boisko ma 
dzięki uporowi sportowców. Urząd dał tylko trawę. Wszystkie prace wykonywali we 
własnym zakresie.  
Wójt nie zgadza się z tym stwierdzeniem. Uważa, że w realizacji tego zadania pomoc 
ze strony Urzędu była duża. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz zarządził głosowanie nad wnioskiem Radnego 
D. Ostrowskiego. 
W wyniku głosowania wniosek został odrzucony (3 za, 5 przeciw, 4 
wstrzymujące). 
Rady Marian Adamowicz zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 
W wyniku głosowania uchwała została podjęta ( 9 za, 3 przeciw). 
Uchwała stanowi załącznik Nr 14 do protokołu 
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Ad 7 
Przewodniczący Rady Gminy Marian Adamowicz poprosił Radnych  

o składanie interpelacji. 
 
Radni nie wnieśli interpelacji. 
 
Ad 8 - 9 
 
 Przewodniczący Rady Marian Adamowicz prosił o składanie wniosków, 
zapytań i informacji. 
 
Radna U. Frankowska Prosi o udzielenie informacji w następujących tematach: 
- kiedy będzie realizowany remont drogi z Dębnicy Kaszubskiej do Podwilczyna, 
- kiedy nastąpi dokończenie prac przy modernizacji ulicy Zajęczej, 
- czy do świąt będą wywiezione śmieci? 
Wójt poinformował, że po zimie wszystkie drogi mają złe nawierzchnie. Taki sam 
problem mają inne samorządy. U nas, jak twierdzą nie jest najgorzej. Wiemy, że 
drogi muszą być naprawione (połatane). Droga do Podwilczyna miała by 
remontowana w ubiegłym roku. Trochę przeszkodziła aura. Odbył rozmowę z 
Dyrektorem ZDP Panem Ożarkiem. Mamy obiecane, że teraz będzie remontowana 
droga Warblewo – Podkomorzyce w granicach naszej gminy. Pozostałe drogi też 
będą naprawiane niezwłocznie. Prace na ulicy Zajęczej także uzależnione są od 
warunków atmosferycznych. Odnośnie śmieci to zauważył, że po zniknięciu śniegu 
zauważamy duży nieporządek, który staramy się uporządkować. Wszyscy dążą do 
tego by pojemniki do selektywnej zbiórki zabrać spod ich posesji. Nie wiemy gdzie je 
ustawiać. Staramy się by były wywożone na bieżąco. Prosi o zgłaszanie pilnych 
potrzeb w tym zakresie.  
Radna I. Tkaczyszyn prosi o informację następujących sprawach: 
- czy planuje się, a jeżeli tak to w jakim terminie, naprawę drogi do oczyszczalni 
ścieków w Gogolewie, 
- czy jest już wycena mieszkania po Panu Wójciku i kiedy planowana jest sprzedaż, 
gdyż boi się, że ten obiekt zawali się. 
Wójt poinformował, że zdaje sobie sprawę z złego stanu gminnych dróg gruntowych. 
Drogi te podsypywane są gruzem. Obecnie gruz na ten cel pozyskujemy z rozbiórek 
prowadzonych w Gałęzowie. Droga będzie naprawiana. Odnośnie wyceny 
mieszkania poinformował, że jest zlecona. Jest już wykonany podział. 
Radna J. Karaś prosi o informację dotyczącą placu po byłym CPN. Czy ten plac 
został sprzedany? Z informacji jakie do niej docierają wynika, że trwają tam jakieś 
prace. 
Wójt poinformował, że w tym temacie nie ma żadnej wiedzy. 
Radna A. Łomża poinformowała, że trwają tam prace polegające na naprawie 
zbiorników. Uważa, że inwestor chce uruchomić CPN. 
Radny B. Rębas prosi ponownie o wystąpienie w celu ponaglenia do ANR w sprawie 
podjęcia działań w celu rozbiórki budynków gospodarczych po byłym PGR. Nie chce 
by doszło tam do jakiejś tragedii. 
Radna A. Łomża prosi o podjęcie interwencji w sprawie zakazu przeładunku drewna 
na placu, na wysokości Garbarni, między chodnikiem a budynkami. 
Radny D. Ostrowski prosi o pisemną odpowiedź na następujące zagadnienia: 

- rozliczenie 5 tys przyznanych w budżecie na 2009 rok na organizację Turnieju 
Piłki Nożnej na Orliku, 
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- przedstawienie szczegółowej kalkulacji Turnieju Futsal w tym zakupu nagród. 
Informacja winna zawierać wykaz osób zatwierdzających wydatki oraz 
wyjaśnienie dlaczego dla Klubu Sportowego Skotawia z Dębnicy Kaszubskiej  
( wraz z działaczami)  w ramach tego turnieju zakupiono  dresy mimo, że ta 
drużyna nie brała udziału w tych rozgrywkach? 

- podjęcie czynności w celu naprawy dojazdu do mostu na drodze gminnej  
w Jaworach. 

 Pan G. Grabowski – mieszkaniec gminy zauważył, że na tej sali dużo dyskutuje się 
na temat oświaty. W jego odczuciu pozostaje niesmak, że planuje się budowę boiska 
przy miejscowej szkole podstawowej bez łącznika. Prosi także o wyjaśnienie 
dlaczego w prasie podaje się informację, że zadłużenie na 1 mieszkańca wynosi 850 
zł a nie 1.350 zł. jak wynika z założeń do budżetu na 2010 rok. Prosi także 
informację, czy została zwrócona dotacja rządowa wraz z odsetkami przyznana na 
budowę Boiska Orlik. Takie zalecenie było zawarte w protokole z kontroli 
wydatkowania środków na realizację tego zadania.  Prosi także by Komisja 
Rewizyjna zajęła się sprawą jakości wypełniacza użytego na boisku do piłki nożnej. 
Ten wypełniacz śmierdzi, jest nie ekologiczny. Wie, że inne samorządy wymieniają 
wypełniacz np. Bytów. Prosi także by Wójt na piśmie ustosunkował się do zaleceń 
zawartych w protokole z odbioru oczyszczalni ścieków w Dębnicy Kaszubskiej. Nie 
zgadza się również z informacją o zadłużeniu Gminy. Z jego wyliczeń wynika, że 
zadłużenie wynosi 13 mln. a nie 7,7 mln. jak się podaje. Obecny budżet gminy to 
wyprzedaż jej majątku. Gmina osiągnęła rekordowy poziom zadłużenia. Uważa, że 
obecna polityka gminy nie da możliwości działania na następną kadencję. Gmina 
przyjęła program naprawczy. Czy Gmina go realizuje? Wystąpił z zapytaniem do 
Regionalnej Izby Obrachunkowej o wyjaśnienia w tej sprawie. 
Wójt zauważył, że Pan Grabowski bardzo dobrze jest zorientowany w sposobie 
rozłożenia zobowiązań za budowę gimnazjum. Taka forma rozliczenia została 
przyjęta w poprzedniej kadencji. Ta rada realizuje wcześniej zaciągnięte 
zobowiązania. Obecnie są możliwości pozyskiwania środków z funduszy unijnych na 
zadania inwestycyjne. Tych programów jest dużo i uważa, że należy z nich 
korzystać. Największe nasze inwestycje są schowane w ziemi. Zgodnie z 
wcześniejszymi ustaleniami realizujemy zadania związane z poprawą gospodarki 
wodno-ściekowej. Realizacja tych zadań to kontynuacja zadań z poprzedniej 
kadencji. Tak jak każdy wolelibyśmy posiadać własne środki na inwestycje. Naszą 
intencją nie jest zadłużanie Gminy, ale są programy i dzięki nim możemy zrealizować 
inwestycje potrzebne naszej gminie. Bez zadłużania nie wiele byśmy zdziałali. Są 
programy i należy z tego korzystać. Środków szukamy wszędzie gdzie tylko są 
możliwości. Odnośnie danych prasowych, to zauważył, że ukazujące się artykuły nie 
przechodzą autoryzacji. Nigdy niewiadomo co redaktor napisze z tego co mu się 
przekaże. 
Skarbnik Gminy szczegółowo przedstawił zadłużenie Gminy na dzień 31.12.2009 
roku. 
Wójt zauważył, że Rada nie ma wyrzutów z tego powodu, że inwestuje. Sądzi, że 
lepiej brać kredyty i coś robić. W samorządzie jest ciągłość władzy. Obecnie Rada 
nie narzeka na poprzedników ale realizuje inwestycje, nawet te, które były od lat 
przesuwane. Zgadza się z tym, że Gmina jest zadłużona, ale uważa, że z tego tytułu 
nie powinno być przytyków gdyż środki zostały wykorzystane na konkretne zadania 
inwestycyjne, z których się cieszymy, a nie zostały zmarnotrawione. 
Przewodniczący Rady M. Adamowicz także uważa, że lepiej się zadłużyć i 
zrealizować zadania inwestycyjne potrzebne naszej gminie. Uważa także, że 
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następcy będą także mogli się wykazać w realizacji zadań na rzecz Gminy, gdyż 
Gmina nie przekroczyła nawet połowy możliwości zadłużenia. 
Radna J. Karaś uważa, że inne gminy osiągnęły wyższy poziom zadłużenia i nikt nie 
robi z tego problemu. Nie zawsze wierzy prasie. Do informacji prasowych podchodzi 
z rezerwą.  
Wójt poinformował, że budowa boiska Orlik została zakończona, odebrana i 
rozliczona. Radni wiedzą, że na to zadanie nie poszły żadne dodatkowe koszty niż to 
co było zaplanowane. Odnośnie zwrotu dotacji rządowej wraz z odsetkami, o której 
jest mowa w protokole pokontrolnym, to ta sprawa dotyczy faktury, która była 
zapłacona 07.01.2009 roku a nie do końca grudnia 2008 roku. Poinformował także, 
że wypełniacz boiska Orlik jest zgodny z certyfikatem. Jako samorząd jesteśmy 
dumni, że to zadanie udało nam się tak szybko i tanio zrealizować. Daliśmy dobry 
przykład innym samorządom.  
Przewodniczący Rady M. Adamowicz prosi, by w związku z sygnałem sprawdzić 
jakoś wypełniacza i jeżeli jest to możliwe to reklamować. 
 
Ad 10 

Marian Adamowicz Przewodniczący Rady Gminy o godzinie 1445 dokonał 
zamknięcia obrad sesji Rady Gminy po wyczerpaniu porządku obrad. 
                                                                                                                                                                   
Protokołowała:                                                                                                                   
Teresa Kozdroń-Kołacka                                                  
                      
 
 
       
 

 


